
  
 
Referat af bestyrelsesmøde tirsdag den 6. december 2016 klokken 17.45 i 
Amaliegade 17. Referent Karin Ravn  
 
Deltagere: Anne Rømer Lund, Arno Poulsen, Birgit Braag Winther, Brian Møller Andersen, Charlotte 
Groule, Frank Dalsten, Jens Benzon Bang, Joachim Cederfeld de Simonsen, Henrik Dam Hansen, 
Henrik Lytsen, Henrik Paul Nielsen, Karen Kongsbak, Karsten Møller, Kristine Arnholdt Thorlacius, Lis 
Birkdal Møller, Lotte Junggreen, Mads Bundgaard, Marianne Clemensen, Marie-Louise Berntsen, 
Nina Kümmel, Niels Bruun, Peter Østergaar og Rasmus Frich. Afbud: Anders Hasselbalch Hansen, 
Anette Aagaard, Frej Nørgaard Petersen og Anders Torp Jensen. Ikke til stede: Sidsel Fogh Pedersen, 
Marie Winding og Tina Winkel Svendsen. 
 
Det på forhånd annoncerede indlæg om AMU-kurser blev udskudt til efter nytår grundet sygdom. 
 

1) Stillingtagen til habilitet 
Peter Østergaard bød velkommen og spurgte til habilitet. Niels Bruun savnede punktet 
”Godkendelse af dagsorden” og ønskede to punkter tilført dagsordenen: Mødekalender 2017 og en 
debat om offentliggørelse af referater af møder. Punkterne blev henvist til punkt 5. Derefter 
konstateret, at der ikke var habilitetsproblemer af nogen art. 

2) Valg af ordstyrer 
Jens Benzon Bang valgt. 
 

3) Efterbehandling af HGF 
Peter Østergaard glædede sig over alle de roller, som KTF’ere har fået i vigtige organer – 
herunder hovedbestyrelsen. Han appellerede til ydmyghed og aktiv indsats for hele 
Tandlægeforeningen. Samtidig udtrykte han håb om, at flere vil gå på talerstolen om to år. 
Henrik Paul Nielsen blev lykønsket med resultatet af det store arbejde med strukturændringer i 
Tandlægeforeningen. Hertil replicerede Henrik Paul Nielsen, at han havde oplevet 
generalforsamlingen som meget konstruktiv. 
 

4) Tandlægevagten 
Per Guldbæk oplyste, at han har fået at vide, at det grønne hegn om metrobyggeriet vil være 
væk ultimo 18 - altså om to år. De store besparelser har indvirket positivt på økonomien, så der 
i år vil blive råd til julegave til de ansatte. Det lille udvalg omkring vagten har holdt sit første 
møde, og der trækkes nu i forskellige tråde. Per Guldbæk har selv lagt vagten på Facebook, men 
det kolliderer med en lignende side, som ukendte har etableret. Det skal nu undersøges, om 
den uautoriserede side kan blive slettet. Peter Østergaard oplyste, at han i Dentalmagasinet har 
forsøgt at slå på vagtens vigtige rolle i forhold til behandling af tandtraumer - som Region H’s 
tandlægevagt. Brian Møller Andersen har fat i en kollega for at få hjælp til en ”Google-venlig” 
tekst, som klinikkerne tilbydes til deres hjemmesider.  
 
Karsten Møller spurgte ind til fremtidig strategi i forhold til regionen, og her lød hoved-
konklusionen, at der pt. ikke er 100 procent styr på fremtiden, da forholdene i Hillerød og på 
Oslo Plads er forskellige og skal drøftes i forbindelse med den kommende regionsstruktur. 
 



Peter Østergaard oplyste yderligere, at Rigshospitalet har overtaget driften af Dental Trauma 
Guide og nu mangler penge, så der i fremtiden skal tegnes abonnement på siden. Men der vil i 
hvert fald det første par år ikke være økonomi til driften, da en relancering af sitet har været 
meget dyr. Det blev i sammenhængen nævnt, at de 250.000 kroner, som KTF har givet til et 
projekt omkring telemedicin, stadig ikke er brugt, og at hele den situation skal afklares først i 
det nye år. 
 

5) På vej mod regionen - tidsplan, forretningsorden og øvrigt indhold 
Peter Østergaard oplyste, at der er lidt uro på bagsmækken oven på beslutningen om at dele 
Tandlægeforeningens demokrati op efter regionerne. Det er den del af 2. Kreds, som nu skal 
ind under Region Sjælland, der ikke er helt tilfreds, og Peter Østergaard bad om forsamlingens 
holdning. Her udtrykte flere, at beslutningen er taget, og at bestræbelserne på at få samlet 
Nordsjælland, Bornholm og KTF skal fortsætte som aftalt. 1. marts vil der blive holdt et møde 
med de implicerede parter, når 2. Kreds forhåbentlig har fået styr på ”skilsmissen”. 
 
Kontoret blev bedt om snarest at sende mødedatoer ud for 2017. Med hensyn til referaterne 
mente Niels Bruun, at det ikke er smart, at alle kan læse alt fra vores bestyrelsesmøder. Karin 
Ravn fik ordet og oplyste, at hun flere gange har peget på, at der bør være et intranet, hvor kun 
bestyrelsesmedlemmer kan se de fyldige referater. Vigtige beslutninger vil kunne refereres som 
nyheder på ktf.dk. Tilslutning til at drøfte intranet i forbindelse med den nye regionsbestyrelse. 

 
6) Kæde-medlemsmødet 18. januar 2017 

Der er aftalt møde om kæder 18. januar med revisor Sten Peters, Deloitte, og advokat Karsten 
Pedersen, Lett. Mødet holdes på Scandic Copenhagen ved Søerne. Her ønskede Per Guldbæk, 
at møder i fremtiden holdes, hvor der er bedre P-muligheder. For eksempel på Vestegnen. 
 
Flere udtrykte glæde over, at emnet kæder tages op igen, da usikkerheden stadig ulmer. 
Tandlægeforeningen bør melde mere ud, lød det blandt andet fra Jens Benzon Bang. Det 
kommenterede Mads Bundgaard med, at foreningen jo er en enhedsforening og derfor også 
har de tandlæger, der søger ind i kæderne, som medlemmer. Skal nogen reagere, er det 
Klinikejerudvalget, og her er det især interessant at få fundet ud af, om de økonomiske 
strukturer i kæderne er ok i forhold til præmisserne for at få sygesikrings-tilskuddet, mente 
Mads Bundgaard. HB-udvalget, der skal se på kæderne, nedsættes i den kommende uge. 
Rasmus Frich foreslog at kontakte eksempelvis de engelske tandlægers forening, som jo har 
været processen igennem. 

 
7) Eventuelt 

Arno Poulsen oplyste, at han er blevet kontaktet af en tandlæge, som mistænker en 
klinikassistent (fyret) for at kapre medlemmer (et par hundrede) til den kæde, hvor 
vedkommende nu arbejder. Her lød det gode råd, at man som tandlæge i den situation jo altid 
kan kontakte de patienter, der er forsvundet, og høre, om de har været utilfredse med noget. 
Samme forslag havde politiet ifølge Arno Poulsen givet tandlægen. 
 
Niels Bruun havde ladet sig inspirere af de aktuelle minister-overdragelsesseancer og gav Peter 
Østergaard en smukt indpakket Tandlægeoverenskomst til den videre færd som formand for 
regionsbestyrelsen. 
 
Således opmuntret og begavet takkede Peter Østergaard for et godt år og ønskede alle en god 
jul og et glædeligt 2017. 
 
Mødet sluttede 20.30. 
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